
Výroční zpráva RC Havířov a hodnocení plnění plánu činnosti za rok 2024 pro 

členskou schůzi konanou dne 19. února 2025 

Jsme sportovní klub, naším zájmem a smyslem existence je rozvíjet sportovní činnost na 

nejvyšší možné úrovni. K tomu ovšem potřebujeme vytvořit základní předpoklady: personální 

a finanční zajištění. Kolem toho se také točí podstatná část práce výkonného výboru klubu, 

což je samozřejmě také hlavní náplní jeho práce. Dnes tedy výkonný výbor na výroční 

členské schůzi skládá výčet své práce na uplynulý rok. 

Budu se zabývat hodnocením organizačních sfér činnosti, neboť, jak je u nás v klubu 

zvykem, se samostatnou zprávou sportovního úseku vystoupí sportovní ředitel a hospodaření 

zhodnotí ekonom. 

Začnu tím, co je v našem plánu činnosti vždy na prvních místech, a to členskou základnou, 

kádry, organizační a administrativní prací a klubovou legislativou.  

Členská základna 

Za rok 2024 jsme ve výkazech pro Informační systém ČUS a Národní sportovní agenturu 

vykázali 176 členů. Nás ale zajímají aktivní sportující členové ve věku od 4 do 19 let, neboť 

na ně dostáváme od NSA dotace, a těch vykazujeme 76. 

Ovšem víte sami, že máme momentálně neřešitelné problémy se všemi kategoriemi od U16 

nahoru, že jsme schopni postavit družstvo U16 jen ve spojení s Mariánskými Horami a pro 

start U18 v soutěžích jsme se museli připojit k Bystrci. Avšak pro jaro 2025 již toto nebude 

platit. 

Takže pokud si dnes s uspokojením můžeme říci, že nám vyrůstají hráči pro tým starších 

žáků, musíme být velice opatrní, už jednou jsme měli nadějně vypadající počet žáků a kde je 

většině z nich dnes konec.  

Musíme více zlepšit nábor nových hráčů a to jak intenzitou tak i formou, rozdávat letáčky 

dnes již nestačí. Výkonný výbor klubu proto musí v průběhu letošního roku společně 

s mediální a propagační komisí vymyslet způsob, jak na to jít nověji, progresivněji, prostě 

moderně za využití sociálních sítí a jiných moderních prostředků a rozhodit sítě i v širším 

okolí.  

Musíme ocenit zájem a snahu rodičů našich mladších žáků. Rodičovský výbor je aktivní a má 

zájem, nejen ve velmi nápomocen při organizování sportovních i ostatních akcí, dokonce 

působí i jako náborář, protože když se známí našich rodičů dozvědí, že kluk chodí do ragby a 

líbí se mu tam, hlásí svého kluka do klubu také. 

Kádry – personální práce 

Roky jsme zápasili s nedostatkem trenérů a funkcionářů, ale trend se snad obrací. Vedle již 

zapojených do trenérské činnosti Petra Basla a Lukáše Tyburce se na podzim zapojil i 

dlouholetý hráč klubu Aleš Kloda, který pomáhá při trénování MŽ. Stále je to však málo, 

protože mezi trenéry působí i 60-ti a 70-ti letí trenéři. Hlavně potřebujeme, aby se přidali 

další, a potřebujeme se vrátit do škol a zřídit opět školní kroužky a hrát pravidelnou školní 

ligu. To by byl ten nejlepší nábor nových hráčů. 

Rozhodně potřebujeme obsadit funkci rozvojového pracovníka, jehož náplní práce je 

koordinovat všechny činnosti okolo mládežnického ragby, od náborů, přes organizaci školních 



kroužků, koordinaci a vedení Školy ragby s cvičením dětí mateřských škol, organizaci 

příležitostných veřejných propagačních akcí v rámci různých veřejných aktivit jak města 

Havířov, tak i jiných organizací. 

Petr Basel do klubu přišel nejen jako trenér, ale zapojil se i do práce výkonného výboru klubu 

a zároveň klub podporuje finančně, ostatně to dobře víte, denně máte na očích autobus se 

znakem klubu, který Petr zakoupil. Spolupracuje také s rodičovským výborem, který 

podporuje jiným způsobem při prodejích občerstvení a byl hlavní osobou, která letos 

zorganizovala ples RC Havířov, kterému nelze nic vytknout. Také tomu odpovídá výdělek 

plesu, který je okolo 80 tisíc korun, které půjdou na akce mládeže. 

Mediální a propagační práce ve složení Jarda Jurka a Lukáš Tyburec je již vidět. Dobré ohlasy 

na propagaci a organizaci mezistátního utkání Ukrajina – Česká republika jsou toho 

dokladem. Dnes se můžeme průběžně na sociálních sítích setkávat s dalšími materiály jak o 

sportovních i jiných akcích klubu. Začíná se pracovat na nové tváři našich webových stránek 

a samozřejmě i na dalších aktivitách.  

Nyní se situace radikálně změnila, s návratem Jardy Jurky do klubu a příchodem Lukáše 

Tyburce bylo možno ustavit mediální a propagační komisi, s jejíž progresivní prácí jste se 

mohli setkat při přípravě mezistátního utkání Ukrajina – Česká republika. Ostatně jsme se 

mohli již ke konci loňského roku přesvědčit, že oba členové komise, jejichž doménou je práce 

s vizuálními prostředky, natočili video s průřezem tréninku všech kategorií. Ale mnohem více 

se ukázali při propagaci zápasu s Ukrajinou a dnes se můžeme průběžně na facebooku se 

tkávat s dalšími materiály. Všechna čest! 

Hodnocení dalších částí plánu činnosti na rok 2024 přednesou: 

Ekonomickou část včetně informace o hospodaření v loňském roce, kterou zpracoval Pavel 

Indrák vám přednesu já a sportovní ředitel Patrik Kovács pak metodickou část a hodnocení 

sportovních aktivit družstev. 

Ing. Radomír Kloda 
Předseda klubu 


